

Humanitas ry
Hallituksen kokous
Aika: 17.3.2020 klo 18
Paikka: Verkkokokous / Zoom



TURUN YLIOPISTON HUMANISTISEN TIEDEKUNNAN OPISKELIJOIDEN EDUNVALVONTAJÄRJESTÖ
humanitas.fi / Humanitas ry / @humanitasry

Pöytäkirja 6/2020

Läsnäolijat:

Paula Pättikangas (puheenjohtaja)

Liisa Merivuori (sihteeri)

Teemu Helenius

Hanne Helminen

Sanni Lilja

Pinja Luoma (poistui klo 19.40)

Vilja Välimäki

Inari Harjuniemi (hyvinvointipalvelujen edustaja, ei hallituksen jäsen; poistui klo 19.41.)

Hilla-Marja Honkalammi (Kääntöpiiri ry:n puheenjohtaja, ei hallituksen jäsen)

Veera Semi (halloped-koordinaattori, ei hallituksen jäsen; saapui klo 18.09, poistui 20.09.)

Mikko Kiippa (halloped-koordinaattori, ei hallituksen jäsen; saapui klo 18.19, poistui 20.09.)

1. Kokouksen avaaminen

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.03.

2. Kokouksen järjestäytyminen

Valittiin kokouksen puheenjohtajaksi Paula Pättikangas, sihteeriksi Liisa Merivuori ja pöytäkirjantarkistajiksi sekä tarvittaessa ääntenlaskijoiksi Vilja Välimäki ja Hanne Helminen.

3. Todetaan kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Todettiin kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

4. Hyväksytään kokouksen työjärjestys

Hyväksyttiin esityslista kokouksen työjärjestykseksi.

5. Ilmoitusasiat ja kuulumiset

- Koronavirus vaikuttaa yhdistyksen toimintaan monin tavoin. Asiaa käsitellään laajemmin kohdassa 9.
- Arcanum-tapaaminen Hatakka-Juntin kanssa toi lisätietoa, laajemmin kohdassa 12.

6. Posti

Erään jäsenjärjestön kopo ottanut yhteyttä liittyen kielikeskuksen ruotsin kursseihin.

7. Sosiaalipoliittiset asiat

- hyvinvointipalveluiden edustajan vierailu hallituksen kokouksessa
 - o Paikalla Inari Harjuniemi, joka tekee hyvinvointipalvelujen viestintää. Pyrkivät kehittämään erityisesti varhaisen tuen mallia.
 - o Kyselee mielikuvaamme humanistien henkisestä hyvinvoinnista. Kuulemma erityisesti humanistisen tiedekunnan henkilökunta on huolissaan opiskelijoiden jaksamisesta.

Veera Semi saapui klo 18.09.

- o Humanitas hieman etäällä opiskelijoista, ainejärjestöt lähempänä. Olemme pohtineet, miten voisimme paremmin ottaa puheeksi jaksamisasioita.
- o Oppiaineissa yleisesti ottaen hyvä meininki, oppiaineet tukevat opiskelijoita. Side henkilökuntaan voi tosin olla heikompi, jos ei ole mukana esimerkiksi ainejärjestötoiminnassa. Joitakin haasteita ollut mm. lukihäiriöön liittyvien erityisjärjestelyjen kanssa. Tällaisissa tapauksissa tulee ottaa yhteyttä esteettömyyssuunnittelijaan.
- o Ongelmia tuottaa kontaktiopetuksen puute, heikentää sitoutumista omaan oppiaineeseen ja yhteisöön. Rahatilanne ymmärretään, mutta kontaktiopetuksen leikkauksissa pitäisi huomioida myös hyvinvointinäkökulma.

Mikko Kiippa saapui klo 18.19.

- o Henkilökunnan vaihtuvuus myös ongelma: monet jäävät vaille ohjausta, jos opettajatuutorina toiminut henkilö poistuu opetusvahvuudesta. Tilanne parantunut nyt, kun moniin oppiaineisiin on palkattu pysyviä yliopisto-opettajia ja muutenkin kiinnitetty huomiota siihen, että eri vaiheissa oleville opiskelijoille olisi nimetty henkilökunnan jäsen, johon olla yhteydessä hopsituksen tarpeessa.
- o Humanitaan rooli hieman auki, vastuut vs. oikeudet. Tulisiko viedä eteenpäin esimerkiksi sellaisia asioita, joita pidämme huolestuttavina, mutta jotka ovat asianosaisten mielestä ok?
- o Järjestöt tarvitsevat hieman lisätietoa siitä, millaisia velvollisuuksia jäsenten hyvinvointiin liittyen on.

- On ok ”liittoutua” opiskelijoiden kesken ja toimia yhdessä epäreiluissa tilanteissa, erityisesti henkilökunnan suunnalta opiskelijoihin kohdistuvissa ongelmissa.
- Intrassa oleva hyvinvointiohjeistus on hyvä, mutta menee monilta opiskelijoilta ohi. Olisi hyvä saada tietoa muuallekin kuin intraan.

8. Halloped-asiat

- hallopedkoordinaattorit Mikko Kiippa ja Veera Semi paikalla kokouksessa
 - Muutama väliaikaisesti avoin halloped-paikka täytettävä.
 - Päätettiin valita hallopedeille sijaiset sen sijaan, että avattaisiin paikat uudelleen hakuun. Keskusteltiin siitä, että halloped-ohjesääntöön voitaisiin kirjata tällainen päätös koskien lyhytaikaisia poissaoloja.
 - KKL: Katri Sohlman lähdössä puoleksi vuodeksi vaihtoon, laajennettuun johtoryhmään ja peruskoulutusjaostoon tarvittaisiin sijaiset kevään ajaksi. (Koronatilanteen takia vaihdon pituus epävarma.) Valittiin lopetetussa opetuksen kehittämisen työryhmässä toimineet Aurora Piirto sijaiseksi laajennettuun johtoryhmään ja Sani Uusitalo sijaiseksi peruskoulutusjaostoon, mikäli Katrin vaihto toteutuu suunnitellusti.
 - HKTL: Opetuksen kehittämisen työryhmän kirjallisuusaineiden edustaja kevään ajan poissa. Valittiin Vilja Välimäki sijaiseksi, mutta aikataulujen epäselvyyden vuoksi päätettiin, että Liisa Merivuori tuuraa Viljaa tarvittaessa.
 - Halloped-illan kohtalo?
 - Toteutetaanko etänä vai siirretäänkö? Yhdeksän hallopedia ilmoittautunut. Etätapaamisessa kynnys keskusteluun todennäköisesti suurempi, mutta jonkinlainen tapaaminen olisi mukava saada järjestettyä. Etätapaamista voitaisiin esimerkiksi alustaa lähettämällä etukäteen jonkinlainen asialista. Vaihtoehtoisesti voitaisiin järjestää jonkinlainen kyselytunti, johon ei sisälly varsinaista keskustelua. Päätettiin kysellä hallopedeilta, millaisista asioista haluaisivat keskustella ja olisiko heillä kiinnostusta etäyhteyteen. Dekaanilta ja laitosjohtajilta voitaisiin pyytää kirjallinen esittely toiminnasta; kysellään heiltäkin mielipidettä illan toteutuksesta. Mikäli kiinnostusta ei tässä tilanteessa löydy, siirretään halloped-ilta myöhempään ajankohtaan.
 - Keskusteltiin siitä, miten saataisiin sovittua hallopedien, koordinaattoreiden ja Humanitaan hallituslaisten vastuunjakoja toimivalla tavalla. Paula oli suunnitellut laajempaa keskustelua aiheesta kevätkokoukseen jälkeen, kun hallitukseen olisi mahdollisesti saatu lisää jäseniä. Kevätkokouksen ajankohta on nyt epävarma, mutta keskustelu aiheesta voitaisiin mahdollisesti toteuttaa etäiltakouluna jo ennen sitä. Tilaisuudessa voidaan keskustella myös siitä, olisiko halloped-koordinaattorit mahdollista liittää Humanitaan hallituksen sähköpostilistalle. Ennen iltakoulua Paula hoitaa työnjakoasioita.

- Eräs Affektin jäsen ilmaissut halukkuutensa memuta-aineiden opiskelijaedustajaksi HKTL:n opetuksen kehittämisen työryhmään ja laajennettuun johtoryhmään, tarvitaan vielä Affektin esitys tämän henkilön nimeämisestä.
- Paula pohtinut, voitaisiinko saada tiedekunnan johtoryhmään lisäpaikka Humanitaan edustalle. Selvitetään tätä mahdollisuutta, Paula ja koordinaattorit kysyvät dekaanilta. Helpottaisi tiedonkulkua huomattavasti.

9. Vallitsevan tilanteen vaikutukset tulevaan toimintaan

- Humanitaan hallitus on tiedottanut jäsenilleen hallituksen, yliopiston ja TYY:n linjauksista koronaviruksen leviämisen ehkäisemiseen liittyvien toimien suhteen. Korostettiin esimerkiksi sitä, että myös Kaffilan ja Mimesiksen käytön välttäminen on vahvasti suositeltua. Lisäksi ilmoitettiin, että Humanitaan vuokratavarat eivät toistaiseksi ole käytettävissä.
- Päätettiin, että Humanitas ry:n tapahtumat on peruttu tai siirretty etäyhteydellä toimiviksi 13.4. saakka. Tämän jälkeisten tapahtumien suhteen ei tehty vielä päätöksiä, sillä tilanne ja Suomen hallituksen linjaukset voivat muuttua. Päätettiin kuitenkin laittaa niiden suunnittelu tauolle, kunnes tilanne selkenee. TYY on perunut varauksensa toukokuun loppuun saakka, mikä vaikuttaa tietysti myös Humanitaan toimintaan.
- Vaikutuksia Arcanumille muuttoon selvitetään aktiivisesti, vielä ei tietoa.
- Kevätkokouksen järjestäminen mietityttää.
 - o TYY ohjeistanut, että kokous olisi parempi siirtää kuin järjestää etänä. Tarkensivat kuitenkin, että mikäli kaikilta jäsenjärjestöiltä saadaan hyväksyntä kokouksen järjestämiseksi etänä, voidaan se niin tehdä. Tällöinkin kokouksella tulee olla ilmoitettu fyysinen paikka, jossa puheenjohtaja on läsnä, ja mahdolliset äänestykset tulee suunnitella niin, että ne voidaan toteuttaa anonymisti.
 - o Etänä järjestäminen rikkoo yhdistyslakia, jossa on määritetty, että yhdistyksen kokousta ei voida järjestää kokonaan etänä. Kokouksen siirtäminen puolestaan rikkoisi Humanitas ry:n omia sääntöä, joissa määritellään, että kevätkokous tulee järjestää helmi- tai maaliskuussa.
 - o Päätettiin siirtää kokous myöhempään ajankohtaan. Tarkempi ajankohta päätetään myöhemmin.
- Vaikutukset tapahtumakohtaisesti:

maaliskuu

30.3. Humanitas ry:n kevätkokous. Siirretään myöhempään ajankohtaan.

31.3. Halloped-ilta. Toteutetaan mahdollisesti etäyhteydellä tai siirretään syksyyn.

huhtikuu

6.4. Kopo- ja pj-ilta. Toteutetaan etäyhteydellä, teema vielä auki.

24.4. Humanistipäivä. Siirretty syksyyn. Haalarimerkkikilpailun osallistumisaikaa pidennetään, uusi päättymisajankohta 31.5.

27.4. Pienet humanistisitsit. Suunnittelu tauolla, järjestäminen epävarmaa.

30.4. VAPPU! Suunnittelu tauolla, järjestäminen epävarmaa. 😞

- Keskusteltiin, miten tiedotusta tehostettaisiin ja voitaisiinko etätapahtumia järjestää normaalia tapahtuma-aikataulua tiheämmin. Monien järjestöjen toiminta on kokonaan tauolla, joten kalenterit tyhjiä. Voitaisiin järjestää esimerkiksi ”etäyhteydellä toteutettava etäyhteys-tapahtuma”, jossa keskusteltaisiin opiskelusta ja järjestötoiminnasta etäyhteyksien ehdoilla.

Pinja poistui klo 19.40.

Inari poistui klo 19.41.

- Keskusteltiin tiedotuksesta ja Humanitaan näkyvyydestä. Päätettiin tuottaa positiivista somepöhinää eristyselämästä ja luoda yhteisöllisyyttä opiskelijoiden keskuuteen. ”Hauskaa, kevyttä, jopa tyhmää sisältöä.” Suunnitellaan tarkemmin iltakoulussa, joka päätettiin järjestää 22.3. klo 17.
- Kummitteluja jatketaan kummiteltavien järjestöjen käytäntöjen mukaisesti, todennäköisesti siis etäkokouksilla.

Veera poistui 20.09.

Mikko poistui 20.09.

10. Menneet tapahtumat

5.3. Talokokous. Käsitellään tarkemmin kohdassa 12.

11. Koulutuspoliittiset asiat

- Käsitellään kummittelut tarkemmin seuraavassa kokouksessa.
- Yhteydenottoa liittyen kielikeskuksen ruotsin kursseihin on käsitelty lyhyesti hallituksen WhatsAppissa. Pinja jatkaa tilanteen selvittämistä.

12. Arcanum/taloasiat

- Talokokous 5.3. Osallistujia ok:sti, monet käsitellyt asiat eivät sittenkään ajankohtaisia koska tilan käyttö on tauolla. Selvitetään, miten korona vaikuttaa Mimesiksen tyhjennysaikatauluun. Vilja ollut yhteydessä vuoden 2018 talovastaava Karoliina Virkkuseen ja pyytänyt digitaalisena versiona Mimesiksen käyttösääntöjä. Päätettiin, että viikkosiivoukset laitetaan nyt tauolle, Vilja tiedottaa.
- Arcanumiin liittyviä tapaamisia ollut paljon. *Tarkemmat tiedot tapaamisista on poistettu julkaistavasta pöytäkirjasta, sillä monet tiedot ovat vielä epävarmoja ja saattavat muuttua.*
 - o Uican kanssa 9.3.
 - o Tilapalvelujen kanssa 9.3.
 - o Käyttäjäpalaveri 11.3.
- Pitäisi saada tehtyä toivelista ja pohjapiirrosluonnos opiskelijatilojen jaosta seuraavaan käyttäjäpalaveriin 14.4. mennessä. Päätettiin pitää aiheesta iltakoulu 30.3. klo 18.

13. Tulevat tapahtumat

- Yhteistapahtuma Indexin ja Hybridin kanssa siirtynee syksylle.
- Muista tulevista tapahtumista tarkemmin kohdassa 9.
- Vuoden 2021 vuosijuhlien tilavaraus pitäisi vähitellen tehdä. Laitetaan seuraavan kokouksen esityslistalle.

14. Talous

Hyväksytään maksettavaksi

- saunaillan 3.2. virvokkeista ja tarjoiluista Paula Pättikankaalle 59,47 € ja 11,63 € eli yhteensä 71,10 €.
- saunaillan 3.2. tarjoiluista Liisa Merivuorelle 47,57 €.
- PRH:n nimenkirjoitusoikeuden muutoksesta Paula Pättikankaalle 20 €.
- kopo- ja pj-illan 26.2. tarjoiluista Vilja Välimäelle 20,55 €.

Laskutetaan Kanta ry:ltä 7,50 € laulukirjavuokraa.

Hyväksytään viime kaudelta maksettavaksi

- kopo- ja pj-illan 18.2.2019 tarjoiluista Liisa Merivuorelle 16,38 €.
- dildobingon jatkosten tarjoiluista 10.4.2019 Oskari Pekoselle 17,65 €.
- Kritiikin vuosijuhlahaljasta 12.4.2019 Hannele Vilenille 17,99 €.
- myyjäiskuluista 3.9.2019 Heidi Isohannille 10,46 €.
- talokokouksen 18.9. tarjoiluista Matleena Luukkoselle 4,54 €.
- kokous- ja iltakoulutarjoiluista 25.9.2019 Matleena Luukkoselle 7,84 €.

Laskutetaan viime kaudelta laulukirjavuokraa

- Kutulta 31.10.2019 27 kpl eli 13,50 €.
- Tritonukselta 28.3.2019 20kpl eli 10 €.

Talousarviota tulee mahdollisesti tarkastella uudelleen kevään tapahtumien peruuntumisten takia.

15. Muut esille tulevat asiat

Sisu Juhanojan Mimesiksen avaimet siirtyneet Viljalle.

16. Seuraava kokous

24.3. klo 16 Zoomin kautta.

17. Kokouksen päättäminen

Puheenjohtaja sulki kokouksen klo 20.49.